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درمکتب امام

نفوذ وابستگان به استعمار
از گناهان بزرگ نابخشــودنی، مسامحه در امر مسلمین است. هرکس به مقدار 
توانش و حیطه نفوذش لازم اســت در خدمت اســام و میهن باشد؛ و با جدیت از 
نفوذ وابســتگان به دو قطب اســتعمارگر و غرب یا شرقزدگان و منحرفان از مکتب 
بزرگ اســام جلوگیری نمایند، و بدانند که مخالفین اســام و کشورهای اسامی 
کــه همــان ابرقدرتان چپاولگر بین المللی هســتند، با تدریج و ظرافت در کشــور 
 ما و کشــورهای اســامی دیگر رخنه، و با دســت افراد خودِ ملت ها، کشــورها را 

به دام استثمار می کشانند. 
صحیفه امام؛ ج۲۱؛ ص۴۲۰ | وصیت نامه سیاسی-الهی

دفتر پژوهش های موسسه کیهان 
»بامداد روز 42/3/12 تیمســار نصیري، رئیس شهرباني کل کشور مرا که معاونت انتظامي 
شــهرباني را به عهده داشــتم به دفترش خواند و گفت: امروز قرار است یکي از روحانیون به نام 
روح الله خمیني در قم به منبر برود، از دولت و اصاحاتي که در دســت اجرا هســتند انتقاد و به 
آنها اعتراض کند، چون آگاهي داریم که او در ســخنراني خود قصد تحریك مردم را دارد شــما 
مأموریت دارید که هرچه زودتر خود را به قم برسانید و ترتیب کار را به گونه اي بدهید که مردم 

پس از شنیدن سخنان تحریك آمیز وي دست به اغتشاش نزنند.«1
این جمات بخشی از خاطرات سپهبد سابق محسن مبصّر، معاون نعمت الله نصیری، درباره 
روزهای پیش از 13 خرداد 1342 اســت، روزی که حضرت امام خمینی در مدرسه فیضیه قم، 
سخنرانی افشاگرانه و روشنگرانه ای ایراد کردند که باعث عکس العمل شدید رژیم شاه گردید تا 
در نیمه شب 15 خرداد 1342 به منزل شان هجوم برده، ایشان را ربوده و به تهران منتقل سازند. 
براســاس این اظهارات ســپهبد مبصّر، او از سوی رئیس شهربانی شاه یعنی نصیری، مامور 
سرکوب قیام 15 خرداد در قم گشته بود. منتهی تصور اشتباه امثال نصیری و مبصّر آن بود که 
مردم پس از سخنرانی پرشور امام قیام خواهند کرد اما بنای امام در آن زمان بر شورش و قیام 
مردم نبود. در واقع آنچه در مخیله سرکوبگران شاه نمی گنجید این بود که مردم با دستگیری و 

ربودن حضرت امام قیام کنند. 
من هم مأموریت دارم

از همین روی تمام تمرکز و تاش مبصّر و نصیری و اعوان و انصارشان بر روی عصر 13 خرداد 
و سخنرانی امام در فیضیه قرار گرفت. خود مبصّر در خاطراتش از آن روز چنین نقل کرده است:
»... روز عاشورای حسینی بود و مردم عزادار همه خیابان های شهر را پر کرده بودند. از منزل 
خمینی تا صحن زیارتگاه، خط ســیر بسیار باشــکوه از مردم چیده شده بود و حالت اعتراض و 
اغتشــاش در انبوه جمعیت فراهم شده، به چشم نمی خورد... پس از گذشت یك ساعت، رئیس 
آگاهی با خوشحالی خبر داد که توانسته است ارتباط تلفنی مرا با آقای خمینی نیز برقرار کند. من 
توانستم با آقای خمینی چند کلمه ای گفت وگو کنم. خود را معرفی کردم و گفتم: من ماموریت 
دارم کــه امــروز از هرگونه بی نظمی در قم جلوگیری کنم. این ماموریت را هم به هر قیمتی که 
شده، انجام خواهم داد... از شما خواهش می کنم که از رفتن به مسجد خودداری فرمایید... )ایشان( 
گفت: همان طور که شما ماموریت جلوگیری از بی نظمی در قم را دارید، من هم ماموریت دارم به 
مسجد بروم و منبر بگیرم و با مردم که منتظر هستند، گفت وگو کنم و مطالب لازم را برای آنها 

شرح دهم و آنها را راهنمایی کنم. این تکلیف شرعی من است...«2
سرانجام در سرنوشت سازترین لحظه نهضت و در عصر عاشورای 1342، امام خمینی در مدرسه 
فیضیه در حالی که از جانب مبارزانی همچون شهید حاج مهدی عراقی همراهی می شد، به منبر 
رفته و سخنرانی تاریخی خویش را ایراد کردند. ایشان برای نخستین بار با حمله مستقیم به شخص 
شاه علناً یکی از اهداف نهضت را تعیین کرده و رسماً رودرروی شاه قرار گرفته و از آن پس پرچم 

مبارزه را در جهت واژگون کردن رژیم سلطنتی و تاج و تخت شاهنشاهی به حرکت در آوردند.
سپهبد مبصّر درباره آن روز چنین نوشته است:

»... بعدازظهر همان روز )دهم محرم مصادف با سیزدهم خرداد 1342( خمینی با شکوه و 
جال بی مانندی که مانند آن را در ایران ندیده بودم، روی دســت مردم عزادار به مســجد فرود 

آمد و به منبر رفت و سخنان برانگیزاننده ای خطاب به باشندگان انبوه مسجد به زبان آورد...«
چنین جمعیتی هرگز دیده نشده بود

گزارش ساواک به تاریخ 16 خرداد 1342 ابعاد جلسه سخنرانی امام در 13 خرداد را چنین 
تشریح نموده:

»... روز عاشورا عصر، خمینی به مدرسه فیضیه قم آمد. جمعیت تمام صحن مدرسه فیضیه، 
صحن بزرگ حضرت، میدان جلوی صحن و صحن مسجد اعظم را گرفته بود. تمام پشت بام ها 
پر از جمعیت بود که غالباً از شهرستان ها آمده بودند. تعداد جمعیت را در حدود 200 هزار نفر 
می گفتند و اظهار می داشــتند در تاریخ قم چنین جمعیتی دیده نشده است. دوازده بلندگو در 
مســجد اعظم، مدرسه فیضیه، صحن بزرگ جلوی میدان نصب کرده بودند و برای اینکه دولت 
برق را خاموش کرده بود، یك موتور آورده بودند و با اســتفاده از برق آن، بلندگوها کار می کرد. 
خمینی را مثل امام وارد کردند و تمام جمعیت، آنچنان صلوات می فرستادند که تا دو کیلومتر، 
صدای آن می رفت. خمینی منبر رفت و بافاصله گفت بســم الله الرحمن الرحیم و شروع کرد به 
صحبت و بدگویی شدید و اظهار داشت... شاه! کاری نکن که مثل پدرت که قشون اجنبی از هر 
طرف به مملکت آمده و او را بیرون کردند، همه مردم خوشحال شوند... و بعد مرتب تکرار می کرد 
بدبخت، بیچاره، کاری نکن که بدهم تو را بیرون کنند و مرتب به شاه نصیحت می کرد و می گفت 
بیچاره، چرا این کارها را می کنی، سر عقل بیا و... یك ساعت صحبت کرد و از منبر پایین آمده...«3
از آنجا که بنا به فرمان امام در شهرهای مختلف روحانیون و علمای انقابی بر منبر رفته و 
به ایراد سخنان افشاگرانه و روشنگرانه پرداخته بودند، صبح یازدهم محرم یعنی 14 خرداد 42 ، 
مزدوران ساواک شاه به منازل روحانیون مبارزی چون استاد شهید مطهری، آیت الله شهید غفاری، 
محمدتقی فلسفی، شهید هاشمی نژاد، موحدی ساوجی، آیت الله مکارم شیرازی، شیخ عباسعلی 
اسامی و... هجوم برده و مجموعاً 53 روحانی را دستگیر کرده و روانه سیاهچال های مخوف خود کرد.

مردم، خمینی را بردند
اما آنچه از نظر رژیم شاه و اربابانش می توانست پایان بخش ماجرای محرم سال 1342 و کابوسی 
که از قیام مردم مسلمان به رهبری مرجع تقلید شیعه در سر داشتند، تلقی شود، همانا دستگیری 
و بازداشت شخص رهبر نهضت بود. اقدامی که در واقع آغاز ماجرا برای ملت مسلمان به شمار آمد.
سرهنگ سید حسین پرتو، رئیس شهربانی قم ، جریان دستگیری حضرت امام در شب پانزدهم 

خرداد 1342 را چنین شرح می دهد:
»... ساعت 2/30 صبح)پس از نیمه شب( روز 42/3/15 سرکار سرهنگ بدیعی، رئیس ساواک 
قم تلفناً به اینجانب اطاع داد که برای مذاکراتی فوراً به ســاواک بروم. پس از رفتن به ســاواک 
مشــاهده شد، سرکار سرهنگ مولوی)رئیس ساواک تهران( نیز با عده ای از مامورینش در آنجا 
هستند. موضوع دستگیری خمینی مطرح گردید تا با تبادل نظر یکدیگر انجام گردد. سرکار سرهنگ 
مولوی اضافه کرد از طرف تیمسار ریاست کل دستور شفاهی دارم... چنین تصمیم گرفته شد که 
خانه او و دامادش و پســرش، دفعتاً تحت مراقبت قرار گرفته تا در صورتی که در یکی از منازل 
نبود، فرصت مخفی شــدن یا فرار نداشته باشد. ضمناً برای اینکه جلب توجه نشود، ابتدا منزل 
خمینی و دو منزل دیگر توسط گارد ساواک تهران و به راهنمایی مامورین این شهربانی و ساواک 
قم شناسایی شد و برای اینکه هیچ گونه ابهامی وجود نداشته باشد، کروکی منزل خمینی و دو 

نفر دیگر توسط شهربانی در اختیار مامورین ساواک تهران گذارده شد.
سپس سرکار سرهنگ مولوی اظهار داشتند من شخصاً در شهربانی خواهم ماند تا چنانچه 
احتیاجی به شرکت گروهان سرباز باشد، به موقع داخل عمل شوند و رئیس ساواک قم و رئیس 
شهربانی در میدان جلو بیمارستان، اول کوچه منزل خمینی باشند و با اینجانب در شهربانی ارتباط 

داشته باشند تا در صورت لزوم، گروهان هم داخل در عمل شود.
ساعت 3/30 صبح، عده ای مامور ساواک تهران به طور متفرقه به اتفاق راهنمایان ساواک قم 
و شــهربانی به منزل خمینی و دو منزل دیگر اعزام گردیدند و خمینی را که در منزل دامادش 
بود دستگیر نموده با فولکس ساواک تا جلو بیمارستان و از آنجا با اتومبیل سواری که از تهران به 

همین منظور آمده بود، حرکت دادند.
در جریان دستگیری فقط یك نفر در منزل خمینی، قدری مجروح و یك نفر که قصد داد 
و فریاد داشته دستگیر و از داد و فریاد او جلوگیری شد. پیش بینی می شد که در منزل خمینی، 
عده ای مستحفظ وی باشند، لیکن در موقع دستگیری، غیر از دو نفر مزبور در منزل وی کسی 
نبود و در منزل دامادش که خود وی دستگیر شد، اشخاص متفرقه ای دیده نشدند... ضمناً خمینی 
در آن موقع بیدار و لباس پوشیده، حاضر و خود را معرفی نمود که روح الله خمینی من هستم و 

به دیگران کاری نداشته باشید...«4
عقربه های ساعت، 3 بعد از نیمه شب 15 خرداد را اعام می کرد که ده ها کماندو، چترباز و 
سرباز گارد جاویدان تا دندان مسلح به ساح های آمریکایی و اسرائیلی، پس از محاصره شهر قم، 
وارد این شهر شدند و از در و دیوار و پشت بام منزل حضرت امام به خانه ایشان ریختند و در آن 
نیمه شب ظلمانی میهن، همانند خفاشان شب، خورشید فروزان نهضت را ربودند. شهید مصطفی 

خمینی به میان کوچه دوید و فریاد زد: »مردم ، خمینی را بردند.«
با دستگیری حضرت امام و پخش سریع خبر آن که به وسیله تلگراف، تلفن و پیك های ویژه 
به سراسر ایران رسید، مردم مسلمان و معتقد به مرجعیت شیعه و رهبری امام، برای حمایت از 
قائد عظیم الشأن خویش، غیرتمندانه و عاشقانه به خیابان ها ریختند و غریو »یا مرگ یا خمینی« 
سردادند. ارتش شاه با  تانك و توپ به میدان آمد و مردم تظاهر کننده را بی محابا به رگبار گلوله 
بســت و ده ها هزار تن از مردم مســلمان را به خاک و خون غلتاندند. به این ترتیب نقطه عطف 

تاریخی نهضت امام خمینی رقم خورد. 
ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ

1- خسرو معتضد- جلد اول »هویدا، سیاستمدار پیپ، عصا ، گل ارکیده«- انتشارات زرین- تهران- چاپ اول- 1378
2- به نقل از خاطرات سپهبد مبصّر که در لندن به چاپ رسید

3- همان- صفحات 419 و 420
4- سند ساواک- نهضت امام خمینی )جلد اول(- صفحات 512 و 513

بهادری جهرمی در حاشیه برگزاری جلسه هیئت دولت:

منتظر موافقت مکتوب مجلس
برای واردات خودروهای كاركرده هستیم

سخنگوی دولت گفت: منتظر هستیم تا نظر 
رئیس  مجلس مبنی بر عدم مغایرت آئین نامه 
دولت برای واردات خودروهای کارکرده به صورت 

مکتوب به دولت ابلاغ شود.
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت ظهر دیروز 
)چهارشنبه 10 خرداد ماه( در حاشیه برگزاری جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره اظهارات اخیر 
رئیس  مجلــس مبنی بر اینکه منعی بــرای واردات 
خودروهای کارکرده وجود ندارد و دولت می تواند در این 
زمینه اقدام کند، گفت: از رئیس  مجلس برای تغییر نظر 
در این باره تشکر می کنم؛ دولت از این موضوع استقبال 
می کند. دولت سال گذشته آئین نامه ای برای واردات 
خودروهای کارکرده از مناطق آزاد به ســرزمین های 

اصلی تصویب کرده بود.
وی بیان کرد: این آئین نامه 24 اسفند ماه توسط 
رئیس  مجلس مغایر با قانون واردات خودرو تشخیص 
داده شد. به نظر می رسد با بررسی نهایی نظر مجلس نیز 
به موافقت و هم نظری با دیدگاه دولت منجر شده است.
وی افــزود: در مرحله اول خودروهای کارکرده را 
وارد ســرزمین اصلی می کنیم و همین رویه را برای 
سایر خودروها نیز آمادگی داریم که اجرا کنیم. منتظر 
هســتیم تا نظر رئیس  مجلس مبنی بر عدم مغایرت 

آئین نامه دولت به صورت مکتوب نیز اباغ شود.
بهــادری جهرمی تصریح کرد: دولت اســتقبال 
می کند که در مرحلــه اول خودروهای کارکرده را از 
طریق همان آئین نامه مصوب وارد ســرزمین اصلی 
کنیــم و در مرحلــه بعد، همین رویه را برای ســایر 

خودروها داشته باشیم.
وی اظهار کرد: دلیل اینکه دولت لایحه دو فوریتی 
برای واردات خودروی کارکرده ارسال کرد، نامه 2412 
رئیس  مجلس بود که اعام کرده بود هرگونه واردات 
خودرو باید با رعایت همه مفاد قانون واردات باشد که 
در یکی از بندهای آن آمده که واردات حتماً باید منجر 
به انتقال فناوری شود اما طبیعتاً در واردات خودروی 

دست دوم انتقال فناوری نخواهیم داشت.
سخنگوی دولت افزود: در بند دیگری آمده است 
که باید صاحیت فنی و حرفه ای واردکنندگان احراز 
شود. این در حالی است که می خواهیم واردات دست 
دوم به صورت فردی انجام شــود یعنی هر شهروندی 
بتواند در چارچوبی که مقرر شده واردات کند و دیگر 

بحث احراز صاحیت فنی و حرفه ای نباشد.
بهادری جهرمی بیان کرد: طبیعتاً باید بپذیرند که 
چنین قواعدی برای واردات خودروی دست دوم مدنظر 
نباشد. منتظر هستیم که این موضوع به صورت مکتوب 
از سوی مجلس اعام شود و حتماً دولت از این موضوع 

استقبال جدی خواهد کرد.
شناسایی خانه های خالی برای اخذ مالیات 

و برخورد با مشاوران املاک متخلف
بهادری جهرمی در پاسخ به سؤال دیگری درباره 
اقدامات دولت در راستای کنترل بازار مسکن عنوان 
کرد: از طرحی که در دستور کار مجلس شورای اسامی 
اســت استقبال می کنیم. فعاً در چارچوب اختیارات 
دستگاه های اجرایی سعی کردیم سقف افزایش اجاره بها 
را مقداری کنترل کنیم. قطعاً نهایی شدن طرحی که در 
مجلس است بسیار کمك خواهد کرد. همچنین دولت 
لایحه ای برای اخذ مالیات از معامات مکرر مسکن ارائه 

کرد که با سوداگری در بازار مسکن مقابله می کند.
سخنگوی دولت با  اشــاره به اینکه در چارچوب 
قوانین موجود اقدامات در حال اجراست، تصریح کرد: 

در بحث مالیات بر خانه های خالی، شناسایی و عرضه 
ایــن خانه ها ادامه دارد و در ایام اخیر حدود 50 هزار 
خانه خالی جدید فقط در تهران شناسایی و به سازمان 
مالیاتی معرفی شد. دولت به صورت مستمر شناسایی 
خانه های خالی و معرفی آنها به سازمان امور مالیاتی 

را ادامه می دهد.
وی ادامه داد: بخش دیگــر نظارت بر بنگاه ها و 
مشاوران اماک هست. اولاً بخشی از آنها فاقد مجوز 
قانونی بودند که به آنها اعام شد که فرصت دارند ظرف 
دو هفته مجوز بگیرند در غیر این صورت از فعالیت آنها 

جلوگیری می شود.
بهادری جهرمی یادآور شــد: بخشــی دیگری 
که واجد مجوز بودند تخلفاتی داشــتند و تعرفه های 
کارگزاری بالاتری از تعرفه قانونی اخذ می کردند. در 
راستای رسیدگی به این موارد، نظارت ادامه دارد. روز 
گذشته با 18 مرکز مشاوره اماک در پرند برخورد شد 
و پلمب شدند. همچنین در هفته گذشته در پردیس 

حدود 25 مرکز مشاوره اماک پلمپ شدند.
وی بیان کرد: امید اســت مجموعه این اقداماتی 
که در چارچوب قوانیــن موجود صورت می گیرد در 
کوتاه مدت مقداری مؤثر باشــد. البته حتماً ســاخت 
مســکن در بلندمدت نیز از برنامه هــای دولت برای 

کنترل بازار است.
مشکلات مان با افغانستان را 

بر اساس گفت وگو حل و فصل خواهیم کرد
احمد وحیدی وزیر کشور نیز در جمع خبرنگاران 
درخصوص آخرین وضعیت امنیت مرزهای کشور در 
استان سیستان و بلوچستان گفت: اوضاع منطقه کاماً 

آرام و امنیت در مرزهای ما برقرار است.
وی بیان کرد: بر اســاس  اشــتباهی که مرزبانان 
افغانستانی داشتند، تیراندازی مرزی اتفاق افتاد. یك 
شهید داشــتیم و از طرف افغانستانی ها هم تعدادی 

کشته شدند.
وزیر کشور اظهار کرد: مسئله مرزها کاماً با دقت و 
تدبیر از طرف جمهوری اسامی و ورود به موقع طالبان 
حل شد اما اکنون مشکلی نداریم. متأسفانه در چند 

نوبت از این اتفاقات داشتیم.
وحیدی عنوان کرد: به عنوان مسئولان جمهوری 
اسامی ایران به طالبان توصیه می کنیم که دقت کرده و 
مرزبانان خود را توجیه کنند تا این درگیری های مرزی 

بار دیگر اتفاق نیفتد.
وزیر کشــور در پاسخ به سؤالی درباره اظهارات و 
مواضــع مقامات طالبان علیه ایران و واکنش مقامات 
ایرانی به این مواضع گفت: بعضی افراد غیرمسئول یا 
کسانی که رده مسئولیتی بالایی ندارند حرف های بی جا 
و غیرمنطقی زده اند؛ اما بر اساس گزارش هایی که به ما 

رسیده این افراد برکنار شده اند.
وی یادآور شد: ما با حاکمان افغانستان در تعامل 
قرار داریم و اگر هر مشــکلی داشته باشیم بر اساس 

گفت وگو آن را حل و فصل خواهیم کرد.
یارانه کالابرگ الکترونیکی

 از ۴۰۰ به ۴۸۰ هزار تومان افزایش می یابد
صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هم در حاشیه برگزاری جلسه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران گفــت: همان طور که می دانید قانون گذار 
در ســال 1401 تکلیفی را مبنی بر این اجرای طرح 
کالابرگ الکترونیکی مشخص کرده بود؛ اما متأسفانه 
به دلیل عدم وجود زیرساخت ها در ابتدای طرح امکان 

عملیاتی شدن و اجرایی شدن آن فراهم نبود.

وی افزود: با دستور و تأکیدات ریاست جمهوری 
کشورمان، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، متولی 
ساماندهی و اجرای طرح کالا برگ الکترونیکی شد. در 
این راستا نرم افزارها و سخت افزارها مهیا شدند و طرح 
به صورت آزمایشــی و نمونه ابتدا در چند شهرستان 
کوچك و سپس در استان هرمزگان و بعد از آن در 4 

استان دیگر اجرایی شد.
مرتضوی بیان کرد: در نهایت اســفندماه ســال 
گذشته به صورت ملی اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی 
در سراسر کشور آغاز اجرای این طرح صورت گرفت. 
مشمولان دریافت یارانه مختار بودند که یارانه خود را 
به صورت نقدی یا کالابرگ دریافت کنند اما این طرح 
با اقبال عمومی مواجه نشد، بنابراین برای سال 1402 

رویه جدیدی مدنظر قرار گرفت.
وزیــر کار عنوان کرد: به دولت اجازه داده شــده 
تا برای مدیریت بازار و کمك به معیشت مردم طرح 
کالابرگ الکترونیکــی را مجدداً اجــرا کند. در این 
راستا مشوق هایی را ایجاد کردیم و در گام اول یارانه 
دهك هــای کم برخوردار جامعــه 20 درصد افزایش 
پیدا کرد. بنابراین کســانی کــه یارانه آنها 400 هزار 
تومان دریافت نقدی باشد، در صورتی که از کالابرگ 
الکترونیکی استفاده کنند این عدد به 480 هزار تومان 

ارتقا می یابد.
وی متذکر شد: البته شرط لازم برای برخورداری 
از این امتیاز این اســت که کسانی که مشمول یارانه 
هســتند تا 70 درصد از یارانه شــان را کالا خریداری 
کنند که شامل کالاهایی از جمله لبنیات به میزان 3 
کیلوگرم در ماه پنیر 400 گرم، تخم مرغ یك کیلوگرم، 
گوشت مرغ 2 کیلوگرم، روغن مایع 810 گرم، ماکارونی 
700 گرم، برنج ایرانی 2 کیلوگرم، ماست پرچرب 2.5 
کیلوگرم، قندوشکر 500 گرم، حبوبات 1 کیلو و 200 
گرم و گوشت منجمد گوساله هم 1 کیلوگرم در ماه 

خواهد بود.
مرتضوی با تاکید بر اینکه این طرح کاماً اختیاری 
است، گفت: افراد می توانند از طریق سامانه ملی اعتبار 
یارانه بگیران تقریباً یك ماه زودتر از زمان سررسید واریز 
یارانه به حساب خود، از این فرصت استفاده کنند. در 
اجرای این طرح از بین سه دهك کم درآمد جامعه، در 
مرحله اول، اشخاص تحت پوشش کمیته امداد،  اشخاص 
تحت پوشش سازمان بهزیستی و در فرصت مناسب 
تا پایان خرداد کل سه دهك کم درآمد تحت پوشش 

قرار خواهند گرفت.
میزان سهمیه های بنزین تغییری نمی کند

جواد اوجی وزیر نفت نیــز در جمع خبرنگاران 
درخصوص تعامات ایران و ترکمنستان در حوزه انرژی 
گفت: ترکمنستان چهارمین قطب گازی جهان است و 
دولت سیزدهم از زمان آغاز فعالیت خود موضوع تسویه 
بدهی مربوط به واردات گاز از ترکمنستان در دوره های 
قبل را در دستور کار و اولویت پیگیری قرار داده است 
که خوشبختانه با تدابیر  اندیشیده شده، در این مدت 
20 ماهه ســه قســط از مطالبات طرف ترکمن را به 
صورت کامل پرداخت و اصل بدهی تسویه شده است.

وی درخصوص انعقاد قراردادهای نفتی با عمان 
اظهار کرد: شــاید بیش از بیســت ســال است که 
قراردادهای نفتی با کشور عمان مورد بحث و مذاکره 
قرار دارد. همان طور که می دانید میدان نفتی هنگام با 
کشور عمان مشترک است، در این باره توافق کردیم 
این میدان به صورت یکپارچه در یك کمیته مشترک 
تخصصی مورد اکتشاف و توسعه پیگیری کنیم. در این 

راستا ابتدا مطالعات را آغاز می کنیم و سپس به سمت 
توسعه این میدان می رویم.

وزیر نفت بار دیگر شایعه افزایش قیمت بنزین را 
تکذیب کرد و گفت: شایعات در این مورد زیاد است و 
عده ای می خواهند فکر و افکار مردم را به هم بریزند. اما 
همان طور که بارها اعام شده است، دولت هیچ برنامه ای 
برای افزایش قیمت بنزین ندارد. میزان سهمیه ها نیز 

تغییری نمی کند و مطابق گذشته خواهد بود.
استفاده از تولیدات دانش بنیان

 برای ۴۰ درصد از تجهیزات پزشکی
بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی هم در جمع خبرنگاران درباره آخرین اقدامات 
برای جذب گردشــگران سامت گفت: به 220 مرکز 
مجوز دادیم که بتوانند به گردشگران سامت خدمات 
ارائه دهند. در این راستا تقریباً همه استان ها را درگیر 
کردیم و بخش مجزایی برای این حوزه در نظر گرفتیم.

وی بیــان کرد: بیمارســتان حضرت مهدی که 
مدتی قبل توســط رئیس جمهور افتتاح شد از جمله 
پیشرفته ترین بیمارستان های کشور است که تحمل 

9 ریشتر زلزله را دارد.
وزیر بهداشــت همچنین درباره شــرایط تولید 
تجهیزات پزشکی در کشور عنوان کرد: برای 40 درصد 
تجهیزات پزشکی در کشــور از تولیدات دانش بنیان 
استفاده می شود. البته اخیراً خبر  اشتباهی منتشر شد 
مبنی بر اینکه ده بیمارستان در  اندونزی از سوی ایران 
تجهیز می شود،؛ این در حالی است که ایران هیچ قولی 

در این زمینه نداده است.
عین اللهی با  اشاره به صادرات تجهیزات پزشکی 
به کشور  اندونزی، تاکید کرد: این موضوع از افتخارات 
کشور است که به سطحی از توانایی رسیده که تجهیزات 

پزشکی صادر می کند.
مسائل آموزش و پرورش را 

باید با رویکرد جهادی حل کنیم
رضامــراد صحرایی وزیر آمــوزش و پرورش نیز 
در حاشــیه جلسه هیئت دولت، ضمن تبریك میاد 
باسعادت امام رضا، گفت: از رئیس جمهور و نمایندگان 
مجلس برای اعتمادشان تشکر می کنم. موضوع آموزش 
و پرورش موضوع مهمی اســت و اگر جامعه مؤمن و 
با نشــاط و ایران عزیز و قوی می خواهیم، باید به این 

حوزه توجه کنیم.
وی بیان کرد: مســائل آمــوزش و پرورش امروز 
جزو موضوعات ملی اســت و باید با رویکرد جهادی 
و کار هماهنگ و همه جانبه توســط همه دستگاه ها 
آنها را حل کنیم. به تعبیر رهبر معظم انقاب عبور از 
گردنه های پیشرفت و دشوار بدون کمك حوزه آموزش 

و پرورش ممکن نیست.
صحرایــی تاکید کرد: معلمان به عنوان معماران 
آینده ایران اصلی ترین سرمایه اجتماعی کشور هستند 
و من خود را نماینده رئیس جمهور در جمع معلمان 
می دانم. امید است با کمك آنها شأن معلمان را بالاتر 

خواهیم برد.
وزیــر آموزش و پرورش بیان کرد: از امروز که در 
این جایگاه در خدمت نظام مقدس جمهوری اسامی 
ایران هستم، عاوه بر مســائل جاری، موضوع هویت 

اسامی- ایرانی را اصلی ترین وظیفه خود می دانم.
صحرایی عنوان کرد: بحث انقاب و رســیدن به 
اهداف انقاب مســیرش آموزش و پرورش و معلمان 
هســتند و معلمان هستند که این کشور را به اهداف 

خود خواهند رساند.

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

ناراحتی روزنامه اصلاح طلب  از آزادسازی
 اموال بلوکه شده کشور و اثرات آن بر بازار ارز!

پیشرفت در روابط ایران و آژانس
عقب نشینی كاخ سفید از مواضع سابق

همزمان با اظهــارات مدیرکل آژانس انرژی 
اتمی مبنی بر حل و فصل برخی مسائل با ایران، 
شواهدی دال بر عقب نشینی کاخ سفید از مواضع 

ضدایرانی سابق خود دیده می شود.
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در حاشیه 
حضور در نشست شورای امنیت سازمان ملل با موضوع 
اوکراین درباره رایزنی های این نهاد با ایران درباره ســه 

مکان ادعایی آژانس سخن گفت.
خبرنگار شــبکه الجزیره در این نشســت خبری 
از گروســی ســؤال کرد: »درباره ایران آیا شما به هیچ 
توافقی درباره سه سایت هسته ای که تحت تحقیقات 
شما قرار داشته است، رسیده اید؟ گزارش هایی از ایران 
منتشر شده که توافقی حاصل شده و تحقیقات درباره 
دو سایت پایان یافته و برای سایت سوم هم توافق شده 

که آن را مورد نظارت قرار داده شود.«
رافائل گروســی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در پاســخ به سؤال الجزیره در نشست نیویورک 
گفت: »گزارش من درباره برنامه هسته ای در ایران قرار 
است به زودی منتشر شود اما چیزی که من می توانم 
به شما بگویم این است که این یك کار رو به جلو است، 
تعدادی از موضوعات اســت که مــا داریم با ایران کار 
می کنیم درباره برخی از موضوعات، ما میزانی از پیشرفت 

داشته ایم اما درباره برخی دیگر از موضوعات خیر.«
گروسی افزود: »در نتیجه این یك کار ادامه دار است 
و ما به هیچ نقطه پایانی نرسیده ایم این یك مجموعه از 
موضوعات پیچیده است همان طور که شما به درستی 
 اشــاره کردید ما نیاز داریم که درباره سه مکان شفاف 
 سازی داشته باشیم. ما همچنین باید بیانیه مشترک را 
اجرایــی کنیم؛ بیانیه ای که من در ماه مارس وقتی به 
تهران رفتم امضا کردیم که امکان داشتن توانمندی های 
بیشتر نظارتی برای آژانس را شامل می شد. این یك کار 

رو به جلو است.«
گفتنی اســت طبق بیانیه مشترک ایران و آژانس 
انرژی اتمی که گروســی به آن  اشاره کرد، درخصوص 
مســائل پادمانی باقیمانده مربوط به سه مکان، ایران 
آمادگــی خود را برای ادامه همکاری و ارائه اطاعات و 

دسترسی بیشتر به منظور رسیدگی به مسائل پادمانی 
باقیمانده اعام کرده است.

طبق این بیانیه، ایران به صورت داوطلبانه به آژانس 
اجازه می دهد تا چنانچه مقتضی باشــد فعالیت های 
راستی آزمایی و نظارت بیشتر را اجرا کند. روش اجرای 
آن طی یك نشســت فنی که بزودی در تهران برگزار 

می شود، بین دو طرف مورد توافق قرار خواهد گرفت.
عقب نشینی کاخ سفید از مواضع خود 

رابــرت مالی، نماینده ویژه آمریــکا در امور ایران 
در مصاحبه ای با NPR گفت که واشــنگتن به دنبال 
دستیابی به یك نتیجه دیپلماتیك با ایران درخصوص 

برنامه هسته ای این کشور است. 
مالی در این مصاحبه با تکرار ادعاهای اثبات نشده 
علیه ایــران گفت: »هدف ما رســیدن به یك نتیجه 
دیپلماتیك با ایران است که به صورت قابل راستی آزمایی 
تضمین کند که ایران نمی تواند به ساح هسته ای دست 

پیدا کند.«
موضع گیری جدید رابرت مالی در حالی مطرح شده 
که دولت جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در بحبوحه 
اغتشاشات در ایران بارها گفته بود دیپلماسی با تهران 
در دستور کار کاخ سفید نیست. در آن زمان، رسانه ها 
گزارش دادند بایدن گفته مرگ برجام فرا رسیده اما کاخ 

سفید قصد اعام آن را ندارد.
با وجود این اظهارنظر رسمی، گزارش های پراکنده 
رســانه های غربی نشان می داد دولت بایدن در محافل 
پشت پرده به تکاپو برای رسیدن به توافقی با ویژگی های 

مطلوب برای کاخ سفید ادامه داده است.
»لورا روزن«، تحلیلگر سیاسی و خبرنگار مسائل 
ایــران در المانیتور هم در پایگاه »دیپلماتیك« موضع 
جدید رابرت مالی را عقب نشینی از مواضع کاخ سفید 

در زمان اغتشاشات توصیف کرده است. 
او درباره این اظهارات می نویسد: »این اظهارات که 
با اظهارات جیك سالیوان، مشاور امنیت ملی کاخ سفید 
در ماه جاری همســو هستند بعد از چندین ماه تردید 
آمریکا برای ابراز تمایل به احیای دیپلماسی هسته ای با 

ایران مطرح می شوند.«

رابرت مالی همچنین گفته است: »جامعه اطاعاتی 
ما این ارزیابی را به صورت علنی اعام کرده که معتقدیم 
که در برهه کنونی آنها تصمیمی برای ســاخت بمب 
نگرفته انــد. ما به این ارزیابی بســنده نخواهیم کرد و 
به همین دلیل اســت که برایمان بســیار مهم است و 
رئیس جمهور بایدن به روشــنی بیــان کرده که اجازه 
نخواهیم داد ایران به ساح هسته ای دست پیدا کند.«

کشــورهای غربــی به رهبــری آمریــکا و رژیم 
صهیونیستی در سال های گذشته ایران را به پیگیری 
اهداف نظامی در برنامه هســته ای این کشــور متهم 

کرده اند. ایران قویاً این ادعاها را رد کرده است.
ایران تأکید کرده به عنوان یکی از امضاکنندگان 
پیمان منع گسترش ساح های اتمی و عضوی از آژانس 
بین المللی انرژی اتمی، حق دستیابی به فناوری هسته ای 

را برای مقاصد صلح آمیز دارد.
سفر مخفیانه مقام آمریکایی به عمان

در حالی که اظهارات مقامات کاخ سفید نشان از 
عقب نشینی آنها در برابر ایران دارد، یك رسانه آمریکایی 
بامداد چهارشنبه از سفر بی سر و صدای یکی از مقام های 
ارشــد دولت »جو بایدن« به عمان برای بررسی امکان 
توافق با ایران بر سر موضوعات هسته ای خبر داده است. 

پایگاه »آکســیوس« به نقل از 5 مقام آمریکایی، 

اسرائیلی و اروپایی مدعی شده »برت مك گورک«، مشاور 
ارشــد بایدن در امور خاورمیانه در ماه جاری میادی 
بــرای گفت وگو با مقام های عمــان درخصوص امکان 
تعامل دیپلماتیك با ایران درخصوص برنامه هسته ای 

این کشور به مسقط سفر کرده است. 
پایگاه آکســیوس حــدود دو ماه پیــش، در روز 
چهاردهم فروردین ماه هم گزارش داده بود دولت بایدن 
به ایران پیشنهادی برای »توافق موقت« داده که از سوی 
تهران رد شده است. آکسیوس در آن گزارش نوشته بود 
طرح کاخ سفید برداشتن برخی تحریم های ضدایرانی 
در ازای توقف برخی از فعالیت های هســته ای ایران به 

ویژه توقف غنی  سازی 60 درصدی را شامل می شود.
به گزارش فارس ، یك مقام ارشد رژیم صهیونیستی 
هم در گفت وگو با آکسیوس مدعی شده »عمانی ها در 
حال برگزاری گفت وگوهای واســطه ای میان ایران و 
آمریکا هستند. یك مقام  دیگر این رژیم هم بدون ذکر نام 
به آکسیوس گفته »آمریکایی ها وقت اضافه می خواهند.«
با وجود این، یك سخنگوی شورای امنیت ملی کاخ 
سفید که  اشاره ای به نام او نشده ادعاهای مقام های رژیم 
صهیونیستی را رد کرده است. این سخنگو گفت:  »هیچ 
رایزنــی درخصوص توافق موقت و تخفیف تحریم ها یا 
بستن پرونده پادمان ها )مربوط به ایران( در کار نیست.«

رئیس قوه قضائیه:

باید در مورد مجرمین قابل اصلاح، بنا را بر اصلاح بگذاریم نه حذف و طرد
رئیس قوه قضائیه گفت: در حوزه پیشگیری 
از وقــوع جرم، ما باید یک افــق بالاتر برویم 
و نه تنها از وقوع جرم پیشــگیری کنیم بلکه 
زمینه های وقوع آسیب ها را نیز هرچه بیشتر 

از میان برداریم.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسام 
والمسلمین غامحسین محســنی اژه ای دیروز طی 
سخنانی در همایش ملی »ربع قرن پیشگیری از وقوع 
جرم؛ دستاورد ها و چشم اندازها« که به همت سازمان 
قضایی نیرو های مسلح برگزار شد اظهارداشت: در حوزه 
پیشــگیری از وقوع جرم، ما باید یك افق بالاتر برویم 
و نه تنها از وقوع جرم پیشگیری کنیم بلکه زمینه های 

وقوع آسیب ها را نیز هرچه بیشتر از میان برداریم؛ در 
این مسیر، یکی از نخستین اقدامات، حفظ حرمت افراد 
است؛ باید حرمت هر شخصی در هر مرتبه و جایگاهی 
حفظ شود؛ چنانچه حرمت فردی حفظ نشود، ممکن 
اســت این امر در ایفای وظایف و مأموریت ها از ناحیه 
وی، ایجاد خلل کند؛ حفظ و پاسداشت شخصیت افراد 
به این نیست که از آن ها انضباط طلب نکنیم و بر آن ها 
نظارت نداشته باشیم بلکه باید در عین طلب مسئولیت 
و نظارت داشتن بر افراد، حرمت آن ها را نیز پاس بداریم.
محســنی اژه ای ادامه داد: گاهی فردی از ســر 
دلسوزی و خیرخواهی و بدون سوءنیت، اما بر اساس 
تشخیص غلط، مبادرت به بی انضباطی می کند؛ حتی 

ممکن است وفق موازین قانونی نیاز به تنبیه و مجازات و 
تنزل درجه چنین فردی باشد؛ در اینجا باید به انگیزه و 
نیت فرد و شرایطی که او در داخل آن، عملی را مرتکب 
شده توجه ویژه داشت و پس از توجه و عنایت به این 
موارد، نسبت به تنبیه و مجازات فرد اتخاذ تصمیم کرد 
و پس از آن، موضــوع را برای خود او و خانواده اش و 

دیگران تبیین نمود.
وی افزود: وقتی جرمی واقع می شود ما نباید صرفاً 
به علت تامه و نهایی وقوع آن جرم توجه کنیم بلکه باید 
به ســایر علل و مقدمات وقوع جرم نیز عنایت داشته 
باشــیم و در راستای پیشگیری از آنها نیز اقدامات و 

ترتیبات مقتضی را به عمل آوریم.

رئیس قوه قضائیه خاطرنشــان کرد: در مواجهه 
با مجرمی که قابل اصاح اســت باید بنا را بر اصاح 
او بگذاریــم نه حذف و طرد او؛ بایــد از لغزش همه 
نیرو های انســانی در همه دســتگاه ها پیشگیری به 
 عمل آوریم و این پیشگیری را در همه مراحل و ابعاد

لحاظ کنیم.
در پایان این مراسم، با حضور رئیس قوه قضائیه، 
رئیس ستاد کل نیرو های مسلح، فرماندهان کل ارتش 
و سپاه، رئیس دفتر نظامی مقام معظم رهبری و رئیس 
سازمان قضایی نیرو های مسلح، از برگزیدگان و فعالان 
عرصه پیشگیری از وقوع جرم در حوزه نیرو های مسلح، 

تقدیر به عمل آمد.

شصتمین سالگرد قیام پانزده خرداد ۱3۴۲

اینچنین خورشید انقلاب را ربودند

در نشست خبری مشترک وزرای کشور ایران و عراق مطرح شد

افزایش هماهنگی ها 
برای برگزاری مراسم اربعین امسال

وزیر کشور گفت: توافقات بسیار خوبی 
با عراق برای برگزاری مراسم اربعین و سهل 

شدن تردد زوار داشتیم.
احمد وحیدی وزیر کشور در نشست خبری 
خود با عبدالامیر الشمری، وزیر کشور عراق که 
در رأس هیئت بلندپایه به تهران سفر کرده است، 
در خصوص موضوعات مطرح شده در مذاکرات 
دو کشــور، گفت: ما امروز میزبــان برادر عزیزم 
عبدالامیری الشمری بودیم که موضوعات مختلف 

مورد عاقه دو کشور مورد بحث قرار گرفت.
وی افزود: ما در بهترین شرایط روابط دوجانبه 
میان ایران و عراق هســتیم و در جلســه ای که 
داشتیم در خصوص مسائل امنیتی مورد عاقه 
دو طرف، مسائل تروریستی، مبارزه با مواد مخدر، 
جرایم سازمان یافته و قاچاق ساح و همچنین 
هماهنگــی در خصوص موضوع مهم اربعین که 
توســط وزارت کشور عراق دنبال می شود، بحث 
شد و از مسائل مهم مورد گفتگو و توافق دو کشور 
بود که ان شاء الله موجب سهولت حرکت زائرین 
اربعین خواهد شد. وزیر کشور در ادامه خاطرنشان 
کرد: باید مرزهای دو کشور آمادگی لازم را داشته 
باشند و 6 مرز برای ورود و خروج زائرین در مرز 
عراق در نظر گرفته شــده است که قرار شد مرز 
خســروی به صورت 24 ساعته باز باشد، زیرا در 
سال گذشته شبانه روزی نبود. برای سهولت گذر از 

مرز، از گذرنامه های خاصی تهیه و استفاده خواهد 
شــد، همچنین برای حمل و نقل و راحتی سفر 
مسافرین در داخل عراق، دوستان عراقی آمادگی 
خود را به خوبی اعام داشته اند که امیدواریم در 

مراسم اربعین امسال انجام شود.
در ادامه، عبدالامیر الشمری وزیر کشور عراق 
در این نشست خبری و در جمع خبرنگاران، گفت: 
با دعوت کریمانه برادر عزیزم سردار احمد وحیدی، 
وزیر کشور جمهوری اسامی ایران در رأس هیئتی 
بلندپایه به تهران آمدیم تا در خصوص مســائل 
مشترک دو کشــور به خصوص مراسم اربعین، 
هماهنگی جهت مقدمات آن و رفع مشــکات 

سال گذشته، گفتگو و هماهنگی داشته باشیم.
وی افزود: جهت حل مشــکات زائرین که 
در سال گذشته با آن روبرو بودند، رایزنی کردیم 
و همــان طور که می دانید کنتــرل مرز 1548 
کیلومتری میان ایران و عراق که دارای بخش های 
آبی، زمینی، صعب العبور و کوهســتانی است، 
نیازمند هماهنگی های بیشتر میان دو کشور است.

وزیر کشور عراق گفت: ضرورت دارد در مرز 
دو کشور استحکامات و نظارت بیشتری صورت 
بگیرد، همچنین لازم است تبادل اطاعات افزایش 
یافته و برای مبارزه با مواد مخدر و قاچاقچیان که 
از مرزهای دو کشــور استفاده می کنند، نیازمند 

افزایش تبادل اطاعات و آموزش ها هستیم.

در دیدار امیرعبداللهیان و وزیر مشاور دولت امارات مقرر شد 

روابط دو كشور در دو سطح دولتی 
و بخش خصوصی توسعه می یابد

امیرعبداللهیــان وزیــر امور خارجه 
کشــورمان در دیدار خلیفه شاهین المرر 
وزیر مشــاور دولت امارات متحده عربی 
از امارات به عنوان شــریک تجاری مورد 

اعتماد یاد کرد.
خارجه  امور  حســین امیرعبداللهیان وزیر 
کشــورمان در دیدار خلیفه شاهین المرر وزیر 
مشاور دولت امارات متحده عربی با ایشان، با  اشاره 
به سیاست همسایگی دولت سیزدهم در توسعه 
روابط با همســایگان از امارات به عنوان شریك 

تجاری مورد اعتماد یاد کــرد و افزود: روابط دو 
کشــور در دو ســطح دولتی و بخش خصوصی 

توسعه می یابد.
وزیــر امور خارجه کشــورمان گســترش 
همکاری هــای فی مابین را به نفع دو کشــور و 

منطقه دانست.
خلیفه شــاهین المرر وزیر مشــاور دولت 
امــارات متحده عربی نیز در ایــن دیدار بر عزم 
امارات برای توسعه مناسبات با جمهوری اسامی 

ایران تاکید کرد.

سرلشکر باقری:

شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم 
در نیروهای مسلح تشکیل شده است

نیروهای مسلح گفت:  رئیس ستاد کل 
شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم در ستاد 
کل نیروهای مسلح در چهار سازمان اصلی 
نیروهای مسلح تشکیل شد و با جدیت و نظم 
تشکیل جلسه داده و کار را دنبال می کنند.

سرلشــکر محمد باقری، رئیس ســتاد کل 
نیروهای مسلح در همایش ملی ربع قرن پیشگیری 
از وقوع جرم که به میزبانی سازمان قضایی نیروهای 
مسلح برگزار شد، گفت: حرکت در مسیر قرآن و 
دستورات الهی از افتخارات نظام مقدس جمهوری 

اسامی ایران و نیروهای مسلح است.
به گــزارش فارس، وی افــزود: ما به عنوان 
نیروهــای مســلح در همه حرکات، ســکنات و 
ماموریت هــای خود به قرآن کریــم و روایات و 
فرمایشــات ائمه معصومین)ع( و بیانات و تدابیر 
امامین انقاب اسامی تمسك می جوییم تا کار 

صحیح و با برکت باشد.
سرلشکر باقری گفت: قانون اساسی جمهوری 
اســامی ایران در اصول مختلــف به اصل مهم 
پیشــگیری توجه کرده و بــه ویژه در اصل 156 
پیشگیری را از وظایف مشخص قوه قضائیه قلمداد 
کرده است. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با  اشاره 
به فعالیت های قوه قضائیه در حوزه پیشگیری از 
وقوع جرم تصریح کرد: قوه قضائیه به این موضوع 
عنایت خاص داشــته و با تشکیل شورای عالی 
مربوط و ایجاد دســتگاه های مسئول ورود جدی 
به این حیطه داشته اســت. همچنین، سازمان 
قضایی نیروهای مســلح به عنوان بخش مسئول 
در صیانت نیروهای مسلح در قوه قضائیه به طور 
جدی به موضوع ورود کرده اســت. وی در ادامه 
سخنان خود با  اشاره به فعالیت های علمی و عملی 
نیروهای مسلح در حوزه پیشگیری از وقوع جرم 
بیان کرد: در نیروهای مسلح بر اساس تجربیات 
به دست آمده و مطالعات عمیق علمی و میدانی 
در سال 1397 سند مهم پیشگیری از وقوع جرایم 
و تخلفات تدوین و اباغ شد. همچنین، پیرو آن 
شیوه نامه آگاه سازی کارکنان در حوزه پیشگیری 
در سال 1399 تدوین و اباغ شد. سرلشکر باقری 
از فعالیت شــورای عالی پیشگیری از وقوع جرم 
در نیروهای مسلح خبر داد و گفت: شورای عالی 
پیشگیری از وقوع جرم در ستاد کل نیروهای مسلح 
و همچنین، شوراهای دیگر در چهار سازمان اصلی 
نیروهای مســلح تشکیل شده و با جدیت و نظم 
تشکیل جلسه داده و کار را دنبال می کنند. آنچه 

آمارها نشان می دهد با وجود اینکه جرایم با تنوع 
بیشــتری مواجه شده و با توسعه فضای مجازی 
زمینه وقوع جرم افزایش پیدا کرده و شاخص های 
جرم انگاری هنوز به روز رسانی نشده است، انتظار 
می رفت جرائم رشد چشمگیری یابد، اما به لطف 
خداوند و تاش همه دست اندرکاران، وقوع جرم 

سیر کاهشی قابل توجهی دارد.
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح با  اشاره به 
مأموریت ها و وظایف نیروهای مســلح جمهوری 
اسامی ایران بیان کرد: نیروهای مسلح در همه 
کشــورها دارای اهمیت هستند، اما در کشور ما 
نیروهای مســلح به  لحاظ شاخصه های مکتبی و 
انقابی و ماموریت های منحصربفرد دارای اهمیت 
ویژه ای هســتند. براساس قانون اساسی و تدابیر 
امامین انقاب اســامی، حفظ انقاب اسامی و 
دســتاوردهای آن، دفاع و حفظ تمامیت ارضی، 
استقال کشــور و حفظ نظام مقدس جمهوری 
اســامی ایران و امنیت کشور بر عهده نیروهای 
مســلح اســت. وی با بیان اینکه مسئولیت های 
سنگین بی نظیر و یا به عبارتی کم نظیری بر عهده 
نیروهای مسلح ما قرار دارد، خاطرنشان کرد: در 
مقابل، کشور ما با تهدیدات متنوع و گوناگونی در 
44 سال گذشته مواجه بوده، هست و خواهد بود. با 
قاطعیت می شود گفت هیچ کشوری در جهان این 
سطح از تهدیدات را تجربه نکرده و ندارد. مروری 
بر تهدیــدات، جنگ، حوادث و درگیری های 44 
سال گذشته بیانگر این است که چنانچه نیروهای 
مسلح ذره ای در اجرای ماموریت و نقش خود دچار 
سستی و خطا می بودند قطعاً این نظام مقدس با 
مشکات اساسی مواجه می شد و این حساسیت و 
اهمیت همچنان وجود دارد. سرلشکر باقری با بیان 
اینکه انجام صحیح ماموریت های نیروهای مسلح 
برای نظام مردمی که ما افتخار داشــتن چنین 
نظامی را داریم، مستلزم اعتماد مردم، وجود سرمایه 
اجتماعی و وجهه مناسب برای نیروهای مسلح در 
میان مردم است، تصریح کرد: اگر در نیروی مسلح 
ما مواردی از جرم و تخلف فراوان باشد و به چشم 
مردم بیاید، طبیعتاً منزلت و ســرمایه اجتماعی 
آن دچار آسیب اساسی می شود. رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح گفت: ما باید بازخورد تصمیمات و 
نحوه اجرای دستورالعمل ها را دریافت و نقاط ضعف 
و قوت را ارزیابی کرده و فرآیندها را اصاح کنیم. 
باید حساســیت بالا در این نظارت وجود داشته 
باشد و با اصاح روش ها، پیشرفت کار کنترل شود.

سرویس سیاسی ـ
روزنامه اعتماد روز گذشته در واکنش به خبر اخیر یك روزنامه کره ای مبنی بر مذاکره آمریکا 
با این کشــور برای آزاد ســازی 7 میلیارد دلار از اموال بلوکه شده ایران با یك اصطاحا کارشناس 

اقتصادی مصاحبه کرده تا به هر نحوی که شده ثابت کند این اتفاق اثر چندانی بر بازار ارز ندارد.
این روزنامه اصاح طلب در گزارش اقتصادی خود با تیتر »فشار بر دلار آزاد برداشته مي شود؟« و 
زیرتیتر »یك کارشناس اقتصادي: آزادسازي 7 میلیارد دلاري تاثیر چنداني بر بازار ارز ندارد« نوشت: 
»بورس تهران دیروز با نگاه مثبت به اخبار سیاسي نگاه کرد و نرخ دلار نیز کاهشي شد و همزمان در 
بازار طا و سکه نیز عقب نشیني قیمتي دیده شد. احتمالا  در روزهاي آینده نیز اخبار ضد و نقیض 
درباره آزادســازي منابع ارزي ایران در کشورهایي مانند کره جنوبي روي خط برخي خبرگزاري ها 
قرار گیرد. اما این اخبار چقدر درست است و چه تاثیري روي قیمت ارز خواهد داشت؟ آیا مي توان 
امیدوار بود که نرخ دلار در میان مدت و بلندمدت به اینگونه اخبار واکنش مثبتي نشان دهد؟... این 
عدد براي اقتصاد ایران با جمعیتي حدود86 میلیون نفر رقم چنداني نیست که بخواهیم برآوردي 

از تاثیر آن بر نرخ دلار و اقتصاد داشته باشیم«!
گفتنی است، تاش روزنامه اصاح طلب برای کم اهمیت جلوه دادن این اتفاق؛ آن هم بدون 
برجام و fatf در حالی است که دولت مورد حمایت طیف مدعی اصاحات طی 8 سال به جای تدارک 
پیشرفت اقتصادی درون زا و در عین حال دیپلماسی و تجارت اقتصادی متنوع، همه تخم مرغ های 
تدبیر)!( را در سبد برجام گذاشت و ضمن فرصت سوزی 8 ساله، ادعا کرد که به موازات آزاد سازی 
150 میلیارد دلار اموال بلوکه شــده ایران در خارج، 200 میلیارد دلار ســرمایه گذاری هم جذب 
کشور خواهد شد اما گذر زمان ثابت کرد همه آن وعده ها و آمار سازی ها،  خیال  سازی محض برای 
شیرین  سازی برجام، فریب مردم و قرار دادن نظام در مقابل عمل انجام شده بوده است. در چنین 
شرایطی طبیعی است که این روزنامه حامی دولت روحانی از آزاد سازی اموال بلوکه شده ملت ایران 

بدون برجام ناخرسند باشد.

شهرکرد- خبرنگار کیهان: 
امور عمراني  معاونت هماهنگي  سرپرست 
استاندار چهارمحال و بختیاري از مراحل پایاني 
تدوین سند جامع آب این استان خبر داد و گفت: 
این سند ظرف ۲ ماه آینده به طور کامل تدوین و 

قابل استفاده و اجرا مي شود.
علي حیدري افزود: در ســند جامع آب، نیازهاي 
استان در سه بخش شرب، صنعت و کشاورزي به طور 

دقیق برآورد و براي تامین آن از منابع مختلف سهمیه 
تعریف مي شود.

حیدری تدوین سند جامع آب را طرحی ابتکاري 
براي رفع نیازهاي آبي استان عنوان کرد و اظهار داشت: 
با توجه به وضعیت کم آبي و خشکسالي هاي متوالي، 
وجود چنین سندي براي برآورد دقیق نیاز بخش هاي 
مختلف و تاش براي رفع آن ضروری بود که این مهم 

با همت دولت سیزدهم در حال انجام است. 

سرپرست معاونت عمراني چهارمحال و بختیاري:

سند جامع آب در چهارمحال و بختیاری 
طی 2 ماه آینده اجرا می شود


